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Kelemen, despre masurile reducere a cheltuielilor: Optez pentru o aterizare lina;

statul este enorm de gras

Președintele UDMR, Kelemen Hunor, afirma ca masurile pentru  reducerea deficitului bugetar trebuie sa

fie treptate, altfel societatea  nu ar suporta 'o aterizare brutala', iar masurile de fiscalitate și  modernizare a

statului trebuie incluse în acordul coaliției de  guvernare.

'Ieri (marți - n. r.) când discutam de structura guvernului, așa de  repede s-au înțeles între ei, astfel ca se vor

înțelege și pe chestiile  celelalte. Da, au fost discuții, sunt viziuni diferite, dar ieri am  vazut o eficiența ieșita din

comun. (...) Eu aș lasa marirea taxelor  doar în caz de avarie și trebuie vazut din punct de vedere structural ce  se

poate. Dar echilibrarea deficitului, reducerea deficitului nu se  poate face doar dintr-o singura sursa. (...) Nu poți

rezolva aceasta  criza și acest deficit bugetar în doi ani de zile. Primul an și al  doilea an vor fi cei mai dureroși,

categoric. Dar reducerea va fi  treptata, daca nu vrem sa cream un șoc insuportabil. Nu cred ca cineva  dorește așa

ceva. Și daca e cu prea multa durere, atunci mai vedem și  acea rotativa. Deci, nu se manânca tot ce zboara. Eu

optez pentru o  aterizare lina. Societatea nu suporta o aterizare forțata, brutala.  (...) În acordul nostru cu Comisia,

avem (...) șase ani și jumatate  pentru a ajunge de la 9,3% la 3%, deci nu trebuie o aterizare forțata,  dar reformele

structurale vor fi mai dureroase decât celelalte, dar  înglobate, daca faci foarte brusc, atunci n-ai cum sa reziști. Pur

și  simplu. Asta este. Reacția societații va fi pe masura, fiindca nu  cetațenii au creat aceasta gaura', a declarat,

miercuri, Kelemen Hunor  la RFI .

Liderul UDMR considera ca povara nu poate fi pusa doar pe clasa de  mijloc, iar creșterea taxelor ar reprezenta

doar 'un tratament  superficial'.

'Pe de-o parte, statul este enorm de gras, dupa aceea nu poți sa pui  povara doar pe clasa de mijloc și pe oameni de

afaceri, pe firme. Deci,  în acest punct de vedere, daca nu nimerești masura și un echilibru,  atunci ok, aterizezi

forțat și dupa aceea te trezești la reanimare  politica. Dar aici nu pot sa spun mai mult, fiindca nu sunt finalizate 

discuțiile. (...) Ai nevoie de modificare de lege, de proceduri, ai  nevoie de comasari de instituții, ai nevoie de a

rezolva problemele care  se regasesc în contractele colective de munca, daca vrei, anumite  disponibilizari în

sectorul public și aici nu includ sanatatea și  învațamântul. Deci sunt multe chestiuni care necesita o procedura mai

lunga. Taxele poți sa le crești (...) dar cu asta n-ai rezolvat nimic.  Asta e doar, cum sa va spun, daca ai o boala

cronica e doar un tratament  superficial. Chestiunile structurale vor dura și trebuie foarte bine  masurate, fiindca nu

se poate de la o zi la alta', a adaugat Kelemen.

El a explicat ca deficitul a crescut într-un singur an, de la 5,7% la  9,3%, 'ceea ce este uriaș' și a punctat ca

'deficitul de 9,3% nu este  din investiții'.

'La noi, societatea este bazata pe consum. Tu, daca încetinești  consumul, n-o sa ai venituri din TVA. Pe

productivitate stam extrem de  prost. (...) Aproape toate categoriile, începând de la alimente, pâna la  tehnologie,

servicii bancare, le importam și nu prea exportam nimic. De  aceea, daca reduci consumul, n-o sa ai venituri. Daca

racește economia,  intri în recesiune. Anul viitor, mai mult ca sigur ca vom intra în  recesiune. De aceea trebuie sa

gasești un echilibru, fiindca altfel nu  se poate. Trebuie sa încetinești și consumul, dar ar trebui sa crești 

productivitatea, ar trebui sa investești permanent în sectoarele  prioritare, ca sa ai producție, ca sa poți sa exporți.

Altfel tu duci  banii permanent în afara țarii prin importuri masive și prin exporturi  relativ mici și fara valoare

adaugata. În afara de câteva chestii,  industria auto și câteva lucruri mai mici, nu prea exportam noi', a  adaugat

Kelemen Hunor.

Președintele UDMR a mai atras atenția ca 'prin comunicare nu poți sa  ascunzi realitatea'. 'Cei care au încercat sa

ascunda prin comunicare  realitatea, de fiecare data, mai târziu sau mai repede, au intrat în  perete', a spus
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Kelemen.
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